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Hans                               222F 
Hedy                              104F 
 

 
Betina J. Darlslund        Driftschef 
Palle Rye                Driftsleder 
Lee Brown                     Gartnerafdelingen 

 
Referat af ekstraordinær møde i Friarealudvalget den 3 april 2023. Om tiltag til forbedring af 
biodiversiteten på Birkhøjmarken. 
 
Deltagere: Lee, Maria og Hans. Afbud: Hedy 
 
Man tog udgangspunkt i de anbefalinger som fremgår af Habitats rapport. Ligeledes tages der 
udgangspunkt i at råderetsaftalen over området kun er på 5 år med mulighed for en udvidelse med 
efterfølgende 5 år. 
 
Justeret slåningspraksis: 
Udvalget er enig i værdien af en ændrede slåningspraksis. Hvor sektionerne B, C, D slås en gang årlig 
og afslået materiale bortskaffes i vintersæsonen mellem december til marts. En evt. slåning afhænger 
af muligheden for indkøb af maskine til slåning. Nogle solbeskinnet områder med brændenælder som 
f.eks. i sektion B slås ikke. Behov for slåning vurderes og evt. justeres, når man kan se resultatet af den 
justeret slåning. Områder med særlige konkurrencestærke planter kan evt. slås oftere. 
Lee undersøger priser på maskine og forelægger sagen for driftsledelsen. Hvis mulighederne er til 
stede udarbejdes en plan for slåning som løbende revideres ud fra udviklingen i vegetationen. 
 
 
Kvashegn.  
Der laves hen ad vejen et kvashegn langs den i græsset klippet sti mellem Overdrevet og sektion D. 
Døde træstammer fra fældning i boligforeningen placeres forskellige steder på hele Birkhøjmarken. 
 
Græsskrab og såning. 
Der foretages afskrab af græstørv i sektion D over 3 - 4 år. Der sås en blanding af forårs- og 
sommerblomster. Afskrabet tørv samles i bunker i området.  
 
Stauder. 
I sektion C sættes der insektvenlige stauder i græsset. 
 
Træplan. 
Der igangsættes en plan for foryngelse af en del af træ- og buskbeplantningen i mindre områder 
således at beplantningen får en større aldersspredning.  
 
Invasive arter. 
Invasive arter som Gyldenris Japanskpileurt mv. fjernes fra området. 
 
Stier. 
Det undersøges om der kan etableres en sti fra cykelstien op til nordenden af ”Kødbenet”  
 
Næste møde i FAU afholdes den 19 april kl. 13.00. Man mødes i Servicentralen og gå op på 
Birkhøjmarken. 
 
Referat 
Hans 38 2. R 
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